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SOLTVADKERT VÁROS ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 

19/2019.Képv.Tü. 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Soltvadkert Város Képviselő-testülete 2019. december 4-i közmeghallgatás üléséről 
 
Jelen vannak: Temerini Ferenc polgármester,  
 Kárász András alpolgármester, Galántai Norbert, Lantosné dr. Mayer Zsuzsanna, Medgyes 

Attila Jenő, Dr. Pozsgai Boglárka, Weppert Sándor, Zsikla Győző, Zsikla Tamás.  
 
Meghívottak: Dr. Viszkók Zoltán jegyző, Fodorné dr. Schiszler Terézia aljegyző, Jaszanovics Istvánné 

gazdasági csoportvezető 
   
Jegyzőkönyvet vezette: Máténé Gellén Rita 
 
Igazoltan távol maradtak:  
 
Temerini Ferenc: 
Tisztelettel köszöntöm Önöket az idei évi közmeghallgatáson. Kiemelt tisztelettel köszöntöm Font Sándor 
képviselő urat, köszöntöm a Képviselő-testület tagjait, köszöntöm az egyházaink vezetőit, intézményeink 
vezetőit, és minden érdeklődőt, aki megjelent a közmeghallgatáson vagy a televízió elött követi a közmeghallgatás 
történéseit. Először Font Sándor képviselő úrnak adom meg a szót. 
 
NAPIREND 
  
1. Font Sándor Országgyűlési Képviselő tájékoztatója  
2. Tájékoztató az Önkormányzat 2018. évi munkájáról, 2019. évi főbb feladatairól 
 
Font Sándor:  
Minden kedves résztvevőt köszöntök. Köszönöm, hogy Soltvadkert igényt tart arra, hogy a közmeghallgatáson a 
képviselői éves munkának a leglényegesebb elemeiről beszámoljak. Olyan jelenségek tapasztalhatók a magyar 
Parlamentben, amelyek eddig nem voltak. Olyan incidensek vannak, mint hanghatások, látványeffektek, 
konfettik, hangosbeszélők és telefonon élőben közvetítése ezeknek. Tegyük hozzá, hogy az ellenzék az, aki 
ezeket megteszi. Mi csendesen tűrjük, mi ebben a magatartásformában nem veszünk részt. Komolyan gondoljuk, 
hogy a törvényalkotása miatt kerültünk megválasztásra. Sokszor nehéz ezt kibírni, hiszen a látványelemek mellett 
iszonyú alpári megszólalások vannak. Nem tudom, hogy mire esküdtek fel, de Magyarország rossz hírét 
tudatosan keltik az bizonyos. A parlamenti időszak alatt több száz törvény elfogadásra került.  

- A Mezőgazdasági Bizottságon belül 11 ülés volt 36 napirendi ponttal. Fontosakat szeretném megemlíteni. 
Az ipari alma és a friss megy felvásárlási ára drasztikus csökkenést mutatott a tavalyi évben és az idei 
évben ezt elkerülve szerződési kényszert írtunk termelők és felvásárlók között. Ez rendezte a piacot.  

- Az állattenyésztési törvény nagyon komoly, a hazai genetikai állomány megvédését UNIÓS jogszabályi 
környezetbe ágyazva értük el, valamint az öntözési törvényt. Ez nem a fúrt kutakkal kapcsolatos, ebben 
még mindig nem jutottunk dűlőre, most már hetente ülésezik egy szakmaközi szervezet.  

- Jövő tavaszra kiderül, hogy az Angolok kilépnek-e az UNIÓ-ból és akkor tisztázódik az UNIÓS 
költségvetés és ezen belül a mezőgazdaság költségvetése. Az UNIÓ mezőgazdasági vezetői kikiáltották, 
hogy a mezőgazdaság a legnagyobb környezetszennyező és az üvegházhatású gázok kibocsátója. Ez nem 
igaz. Az olajipar és a ruhaipar, ami leginkább felelős.  

- Az egész éves munka legnagyobb területe az a családi otthonteremtési kedvezmény további erősítése. A 
kormány és a miniszterelnök szándéka, hogy több gyerek vállalása esetén azt a hátrányt kell csökkenteni, 
ami több gyerek vállalását jelenti egy adott családban. Jobb helyzetbe kell hozni azokat a családokat, akik 
több gyermeket vállalnak azokhoz képest, akik 2 vagy annál kevesebbet vállalnak.  

- Nehéz évet zártak a szőlőtermelő gazdálkodók. Önköltségi ár alatti értékesítések folytak. Ez tartósan nem 
fentartható. Nem túl nagy a mozgástere a törvényalkotóknak. A nagytömegű szőlőfelvásárlás úgy történt 



2 

 

az országban, mint a mi térségünkben. Ekvivalens árakkal dolgoztak a dél balatoni borvidéken. Meg kell 
vizsgálni, hogy ennyire egységes ár véletlenszerűen alakul-e ki vagy már előre megbeszélik, leszervezik az 
érintettek. Ez feltételezés, nem pedig vád. Az egyik legnagyobb célkitűzésünket elértük, az olasz bor 
visszaszorítását.  

- A magyar gazdaság teljesítő képessége minden Európai országot meghalad. Nyáron elfogadtuk a 2020-as 
költségvetést. Nem sok Európai UNIÓS ország van, amely ilyen makrogazdasági paraméterekkel 
rendelkezik. A nagy stabilitás miatt azt merjük állítani, hogy jövőre is ilyen arányú lesz. Itt már 
munkanélküliségről nem beszélünk, hanem munkaerőhiányról beszélünk. Az államháztartás hiánya 1, 5% 
körüli. Ennek az eredménye a nyugdíjemelés, a nyugdíj prémium.  

Köszönöm a lehetőséget, a végén, ha valakinek kérdése lenne, válaszolok.  
 
Temerini Ferenc: 
A TV nézőknek mondanék egy telefonszámot, amin feltehetik kérdéseiket. 78/582-585. A következő 
beszámolókat olvashatjuk: 
 
A Polgármesteri Hivatal adócsoportjának beszámolója a jegyzőkönyv 1. sz. melléklete 
A Polgármesteri Hivatal 2019. évben megvalósított beruházások-felújítások 2. sz. melléklet 
Start munkaprogram 3. sz. melléklet 
Kossuth Lajos Evangélikus Általános iskola beszámolója a jegyzőkönyv 4. sz. melléklete 
A Soltvadkerti Óvodák és Bölcsőde beszámolója a jegyzőkönyv 5. sz. melléklete 
Az Egyesített Szociális Intézmény beszámolója a jegyzőkönyv 6. sz. melléklete 
A Gyöngyház Kulturális központ beszámolója a jegyzőkönyv 7. sz. melléklete 
A Városi Köztestületi Önkéntes Tűzoltóság beszámolója a jegyzőkönyv 8. sz. melléklete 
A Vadkert Komszolg Kft. beszámolója a jegyzőkönyv 9. sz. melléklete 
 
Kérdések: 
 
Medgyes Attila Jenő: 
A Bajcsy Zs. utcai kerékpárút felújítása során a bejárókat is elkészítik. Ha igen, akkor mikor? 
 
Temerini Ferenc: 
Igen, a kapubejárókat el fogják készíteni aszfalttal, vagy betonnal. Az esetlegesen szétbontott árkokat is helyre 
állítják, vízszikkasztókat fognak kialakítani.  
 
Medgyes Attila Jenő: 
A vízmű előtti buszmegállóba lehetséges-e fedett váró kialakítása? 
 
Temerini Ferenc: 
Ez megoldható.  
 
Medgyes Attila Jenő: 
A köztemető felé ki lehetne tenni táblákat?  
 
Temerini Ferenc: 
A protestáns temetőről van szó, a temető megközelítését segítő táblákra lenne szükség. Ha tudunk segíteni meg 
tudjuk oldani.  
 
Windecker Sándor: 
Gratulálok a polgármester úr megválasztásának, reméljük, hogy a Lehoczki Ferenc polgármester úr nyomdokába 
fog lépni. Font Sándornak üzenem, hogy ne engedjenek be Soltvadkertre migránsokat. Fent kell tartani a 
határokat, hogy biztonságban élhessünk.   
 
Szabadi Mónika: 
Örömmel olvastam, hogy a kommunikációra nagy hangsúlyt fognak fektetni. Az óvodánk elött gyönyörű parkoló 
épült, ami kellett a városnak. Az óvoda előtti fák ki lettek vágva, úgy gondolom, hogy erre is van koncepciója a 
testületnek. Sok autó áll meg és a legkisebbek pont a kipufogógázt szívják be. Fontosnak tartanám, hogy az 
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óvoda zöldebb legyen, mert most sivár. Másik kérdésem a Bajcsy Zs. utcán lévő kerékpárúttal kapcsolatban 
lenne. Örülünk, hogy elkészül a kerékpárút, de számomra nem tisztázott, hogy télen, ha leesik a hó, akkor kinek a 
feladata eltakarítani a havat.  
 
Temerini Ferenc: 
Nekünk is fontos a zöldövezet, hogyan lehet ezt megvalósítani, azt majd a helyszínen megbeszéljük, hogy hova 
és milyen növényt ültessünk. Kivágások kapcsán annyit szeretnék mondani, hogy ezek szakértői vélemények 
alapján történnek. Téma a futballpálya előtti fák kivágása is. A sportegyesület vezetője jelezte, hogy az öltözőre és 
a raktárhelységre tett napelemeket árnyékolják a fák. Az a kérésük, hogy egy ésszerű ritkítást hajtsunk végre.  
 
Schnürlein Andor: 
Minden lakosnak a háza előtti járdát kötelező takarítani, itt az a helyzet állt elő, hogy a kerékpárútról és a járda 
egyben van. A Kft a havat a kerékpárútról eltakarítja bel és külterületen is. Ezen a részen lehet, hogy lesz olyan 
csík, ahol nem tudjuk teljes egészében letakarítani, de igyekszünk.  
 
Temerini Ferenc: 
Ha nincs több kérdés, akkor az emailben érkezett kérdésekre válaszolnék. 
 
Szekeres Kálmán: 
Folyó év március 26-án kérelmet nyújtottam be a Soltvadkert, Vadkerti-tó Gyöngyvirág utcában lévő ingatlanok 
szennyvízrákötésére vonatkozóan.  Előzetesen egyeztettem a város jegyzőjével dr. Viszkók Zoltán úrral, aki arról 
tájékoztatott, amennyiben az utca lakóinak 70 százaléka aláírja a kérelmet és azt időben benyújtom, akkor a 2020. 
évi költségvetésbe betervezik az említett utca szennyvíz rákötési lehetőségének költségeit. A kérelmet a jelzett 
időben átadtam a jegyzői titkárságon, az utca lakóinak 77 százalékának, kérelmet támogató aláírásával. 
A Soltvadkert, Vadkerti-tó Gyöngyvirág utca lakói nevében kérdezem, számíthatunk-e arra, hogy betervezik a 
2020. évi költségvetésbe a Gyöngyvirág utca szennyvíz rákötési lehetőség kialakításának költségeit. 
 
Temerini Ferenc: 
Folyamatosan végzünk csatornaépítési munkálatokat, egy-egy utcában lehetővé tesszük a Vadkerti-tón az üdülő 
tulajdonosoknak, hogy a szennyvízre rákössenek. Igen, benne lesz a költségvetésünkben a Gyöngyvirág utca.  
 
Nagyné Orosz Gizella: 
A Vadkerti-tó Vadvirág utcán levő konténeres kukák állapotát kifogásolom.  
Tudomásom szerint egy ilyen kuka használatára 6 tulajdonos jogosult. Az utcában sokkal kevesebb áll a 
rendelkezésünkre. Továbbá a kukák olyan rossz állapotban vannak, hogy a fedelét nem lehet lecsukni. A kerekei 
kitörtek, rosszabb esetben még a fenék része is hiányzik. A kukák helyét is jó lenne valamilyen formában 
kijelölni. Intézkedésüket köszönettel veszem. 
 
Temerini Ferenc: 
A szolgáltató ígéretet tett, hogy a szezon elejére kicserélik a konténereket. Utána fogunk nézni, hogy a 
konténerek száma megfelelő-e.  
 
Temerini Ferenc: 
Telefonon érkezett egy kérdés. Azt kérdezi egy Bercsényi utcai lakos, hogy autóval közlekedő kacsa és libatoll 
felvásárlónak van-e engedélye az utcákat járni. Utána fogunk járni, hogy milyen engedélyhez kötött és van-e 
engedélye. Jegyző úr azt jelezte nekem, hogy valószínűleg van engedélye, ezt nem a mi önkormányzatunknál kell 
kérni, hanem a székhelye szerint illetékes jegyzőtől.  
 
Temerini Ferenc: 
 A napirendi pontok, és ezzel a testületi ülés végére értünk. Köszönöm a bizottságok munkáját, a kábel TV 
nézőinek figyelmét, a testületi ülést bezárom. 
 

K.m.f. 
 Temerini Ferenc  Dr. Viszkók Zoltán 
 polgármester   jegyző 


